WASHINGTON, DC
Washington is the capital of the United States of America. It is situated in the District of Columbia and is like no other city of the USA. Its population is over 602000. It’s the world’s largest one-industry city. And that industry is government. The White house, where the US President lives and works, the Capitol, the home of the US Congress, and the Supreme Court, are all in Washington.
Washington was named after the first US President George Washington. He selected the place for the capital and Pierre L’Enfant, a French engineer, designed the city.
Washington was first settled in 1790 and since 1800 it has been the Federal capital. 
Washington is one of the most beautiful and unusual cities in the United States. In the very center of it rises the huge dome of the Capitol – a big white dome standing on a circle of pillars. The 535 members of the Congress meet here to discuss the nation’s affairs. It’s easy to get lost in this huge building, full of paintings and statues.
Not far from the Capitol is the Library of Congress, the largest library in the States. It contains more than 13 million books, more than 19 million manuscripts, including the personal papers of the US presidents.
The White House is the official residence of the US President. He works in the Oval Office.
One can hardly find a park, a square or an open area in Washington without a monument or a memorial. The most impressive and the best-known ones are the Lincoln Memorial and the Washington Monument.
There are some important museums in Washington where you can see different kinds of things: famous paintings and sculptures, the dresses of Presidents’ wives, the original of the Declaration of Independence, the largest blue diamond in the world, etc.
There are 5 universities in Washington.
There are no skyscrapers in Washington, because they would hide city’s many monuments from view. No building in the city may be more than 40 metres tall.
Thousands of tourists visit Washington every day. People from all parts of the United States come to see their capital.
ВАШИНГТОН
Вашингтон - столица Соединенных Штатов Америки. Он расположен в округе Колумбия и не похож ни на один другой город США. Его население составляет более 602000 человек. Это самый большой в мире город с одной индустрией. И эта отрасль - правительство. Белый дом, где живет и работает президент США, Капитолий, дом Конгресса США и Верховный суд-все это находится в Вашингтоне.
Вашингтон был назван в честь первого президента США Джорджа Вашингтона. Он выбрал место для столицы, и Пьер Л'анфан, французский инженер, спроектировал город.
Вашингтон был впервые заселен в 1790 году и с 1800 года является федеральной столицей.
Вашингтон-один из самых красивых и необычных городов в Соединенных Штатах. В самом центре его возвышается огромный купол Капитолия-большой белый купол, стоящий на кольце колонн. 535 членов Конгресса собрались здесь, чтобы обсудить национальные дела. В этом огромном здании, полном картин и статуй, легко заблудиться.
Недалеко от Капитолия находится библиотека Конгресса, самая большая библиотека в Штатах. Он содержит более 13 миллионов книг, более 19 миллионов рукописей, в том числе личные бумаги президентов США.
Белый дом является официальной резиденцией президента США. Он работает в Овальном кабинете.
В Вашингтоне едва ли можно найти парк, площадь или открытую площадку без памятника или мемориала. Самые впечатляющие и самые известные из них-Мемориал Линкольна и Монумент Вашингтона.
В Вашингтоне есть несколько важных музеев, где можно увидеть самые разные вещи: знаменитые картины и скульптуры, платья жен президентов, оригинал Декларации независимости, самый большой голубой бриллиант в мире и т. д.
В Вашингтоне есть 5 университетов.
В Вашингтоне нет небоскребов, потому что они скрывают от посторонних глаз многие памятники города. Ни одно здание в городе не может быть выше 40 метров в высоту.
[bookmark: _GoBack]Каждый день Вашингтон посещают тысячи туристов. Люди со всех концов Соединенных Штатов приезжают посмотреть на их столицу.

